
Європа торік експортувала 2,5
млн тонн російського зерна

 

Європейський Союз робить подальші кроки для обмеження імпорту
російського зерна.

Про це розповів єврокомісар із сільського господарства Януш
Войцеховський, пише Укрінформ.

За його словами, останнім часом ЄС встановлює «певні бар’єри»,
що скорочують імпорт агропродукції з рф.

«Загальний обсяг такого імпорту по усьому ЄС становив близько
2,5 мільйона тонн у 2022 році – 1 мільйон тонн зерна та 1,5
мільйона тонн соняшника. У 2023 році цей обсяг залишився майже
незмінним. Найбільшим імпортером російського зерна була Італія
– 478 тисяч тонн, на другому місці Латвія – 360 тисяч тонн,
певну  кількість  отримувала  також  Литва,  зараз  вона
відмовляється  продовжувати  такий  імпорт»,  —  зазначив
Войцеховський.

За його словами, невелику частку російської зернової продукції
минулого  року  імпортувала  також  Естонія.  Для  Польщі  обсяг
такого імпорту становив 3500 тонн зерна і 4000 тонн соняшника,
що в цілому є «дуже невеликим» обсягом аграрного імпорту.

Войцеховський нагадав, що торгівля продуктами харчування з рф
залишається для ЄС чутливим питанням.

«Зараз ми відкриті до запровадження обмежень аграрного імпорту
з росії. Але ми маємо пам’ятати, що торгівля йде у два боки.
Європейський Союз експортував до росії сільськогосподарських
товарів  на  7  мільярдів  у  2023  році  та  імпортував  звідти
товарів на 2 мільярди євро. Ми маємо враховувати цей фактор»,
— зазначив єврокомісар.

https://ukrport.org.ua/%d1%94%d0%b2%d1%80%d0%be%d0%bf%d0%b0-%d1%82%d0%be%d1%80%d1%96%d0%ba-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%be%d1%80%d1%82%d1%83%d0%b2%d0%b0%d0%bb%d0%b0-25-%d0%bc%d0%bb%d0%bd-%d1%82%d0%be%d0%bd%d0%bd-%d1%80/
https://ukrport.org.ua/%d1%94%d0%b2%d1%80%d0%be%d0%bf%d0%b0-%d1%82%d0%be%d1%80%d1%96%d0%ba-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%be%d1%80%d1%82%d1%83%d0%b2%d0%b0%d0%bb%d0%b0-25-%d0%bc%d0%bb%d0%bd-%d1%82%d0%be%d0%bd%d0%bd-%d1%80/
https://www.ukrinform.ua/rubric-economy/3845368-import-rosijskoi-agroprodukcii-do-es-torik-stanoviv-25-miljona-tonn-evrokomisar.html


 

ю.

У  Польщі  хочуть  зупинити
транзит українського зерна з
квітня

 У  польському  уряді  сподіваються,  що  транзит  українського
зерна країною припиниться вже з початку квітня.

Польський  уряд  сподівається,  що  транзит  українського  зерна
закінчиться вже після 1 квітня. Про це заявив міністр розвитку
та технологій Польщі Кшиштоф Гетьман.

Він додав, що наразі також тривають переговори щодо системи
ліцензування торгівлі продукцією з України.

За  словами  Гетьмана,  переговори  щодо  системи  ліцензування
просунулися і можуть бути завершені вже цього тижня.

Також міністр зауважив, що уряд виконав вимоги аграріїв, які
протестують проти «зеленої угоди», але вони досі вимагають
обмежити ввезення продукції з України.

Раніше USM повідомляв, що Польща депортувала двох українських
журналістів,  які  розслідували  вантажні  перевезення  на
російсько-польському  кордоні.

Нагадаємо,  попри  ембарго  на  деякі  види  агропродукції  з
України, Польща продовжує імпортувати ці ж самі позиції з
росії та Білорусі. Про це дізналися українські журналісти.

https://ukrport.org.ua/%d1%83-%d0%bf%d0%be%d0%bb%d1%8c%d1%89%d1%96-%d1%85%d0%be%d1%87%d1%83%d1%82%d1%8c-%d0%b7%d1%83%d0%bf%d0%b8%d0%bd%d0%b8%d1%82%d0%b8-%d1%82%d1%80%d0%b0%d0%bd%d0%b7%d0%b8%d1%82-%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0/
https://ukrport.org.ua/%d1%83-%d0%bf%d0%be%d0%bb%d1%8c%d1%89%d1%96-%d1%85%d0%be%d1%87%d1%83%d1%82%d1%8c-%d0%b7%d1%83%d0%bf%d0%b8%d0%bd%d0%b8%d1%82%d0%b8-%d1%82%d1%80%d0%b0%d0%bd%d0%b7%d0%b8%d1%82-%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0/
https://ukrport.org.ua/%d1%83-%d0%bf%d0%be%d0%bb%d1%8c%d1%89%d1%96-%d1%85%d0%be%d1%87%d1%83%d1%82%d1%8c-%d0%b7%d1%83%d0%bf%d0%b8%d0%bd%d0%b8%d1%82%d0%b8-%d1%82%d1%80%d0%b0%d0%bd%d0%b7%d0%b8%d1%82-%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0/
https://radio.lublin.pl/2024/03/minister-krzysztof-hetman-rozmowy-o-systemie-licencyjnym-w-handlu-towarami-z-ukrainy-sa-bardzo-zawansowane/
https://usm.media/polshha-deportuvala-ukrainskih-zhurnalistiv-yaki-rozsliduvali-vantazhni-perevezennya-z-rosieyu/
https://usm.media/polshha-deportuvala-ukrainskih-zhurnalistiv-yaki-rozsliduvali-vantazhni-perevezennya-z-rosieyu/
https://usm.media/rozsliduvannya-polshha-importue-rosijskij-ripak-hocha-zaboronila-ukrainskij/


Ймовірно, вслід і після цього глава польського уряду Дональд
Туск заявив, що Польща вивчить досвід Латвії щодо введення
ембарго на імпорт агропродукції з рф і, можливо, незабаром
здійснить аналогічні кроки.

Напередодні на бік України стали аграрії з Литви. На думку
фермерів, набагато більшою проблемою для аграрного ринку є
російське зерно, що надходить до країни.

 

 

 

Український  бізнес  стикнувся
з  новими  викликами  через
кризу у Червоному морі

Суднам,  які  прямують  з  України,  доводиться  йти  через  мис
Доброї Надії. Це створює додаткові витрати. 

Про це розповів генеральний директор агрохолдингу Kernel Євген
Осипов в інтерв’ю Forbes.

За його словами, на жаль, є нові виклики пов’язані з Червоним
морем. Російські товари чи китайські судна проходять майже без
ризиків  цей  коридор,  але  нашим  деяким  суднам  доводиться
обходити Африку.

«Це додатковий час і додаткові витрати – порядка 20 доларів на
тонну. Коли ми кажемо про товар, який торгується біржі, то 20

https://usm.media/polshha-mozhe-zaprovaditi-embargo-na-zerno-z-rosii/
https://usm.media/polshha-mozhe-zaprovaditi-embargo-na-zerno-z-rosii/
https://usm.media/lytowsjki-fermery-staly-na-storonu-ukrajiny/
https://usm.media/lytowsjki-fermery-staly-na-storonu-ukrajiny/
https://ukrport.org.ua/%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0%d1%97%d0%bd%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%b8%d0%b9-%d0%b1%d1%96%d0%b7%d0%bd%d0%b5%d1%81-%d1%81%d1%82%d0%b8%d0%ba%d0%bd%d1%83%d0%b2%d1%81%d1%8f-%d0%b7-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%bc/
https://ukrport.org.ua/%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0%d1%97%d0%bd%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%b8%d0%b9-%d0%b1%d1%96%d0%b7%d0%bd%d0%b5%d1%81-%d1%81%d1%82%d0%b8%d0%ba%d0%bd%d1%83%d0%b2%d1%81%d1%8f-%d0%b7-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%bc/
https://ukrport.org.ua/%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0%d1%97%d0%bd%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%b8%d0%b9-%d0%b1%d1%96%d0%b7%d0%bd%d0%b5%d1%81-%d1%81%d1%82%d0%b8%d0%ba%d0%bd%d1%83%d0%b2%d1%81%d1%8f-%d0%b7-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%bc/
https://www.youtube.com/live/wPvga-BPDSo?si=34NXrezMrZNtLM0K


доларів – це суттєва різниця. Але все ж сьогодні ми більш
стійкі з точки зору можливості досягти ринків і ми безумовно
будемо їх утримувати», — пояснив Євген Осипов.

Він також додав, що є багато країн світу, які не підтримують
європейські санкції та продовжують купувати продукцію в росії.
Наразі  є  велика  конкуренція  на  ринку  соняшникової  олії,
пшениці.  Зокрема,  країна-терорист  виробляє  та  експортує  ці
товари з окупованих українських територій.

Як раніше повідомлялось, флот Kernel забезпечує 30% експорту
олії.

Гендиректор  «Кернела»
запропонував  механізм,  як
подолати «сірий» агроекспорт

 

Генеральний директор «Кернел» Євген Осипов запропонував ввести
сплату депозитів при експорті, за допомогою яких буде легше
контролювати повернення валютної виручки в країну.

Своєю  думкою  експерт  поділився  на  Саміті  експортерів
Forbes «Made in Ukraine». Так, за його словами, минулого року
неповернення валютної виручки склало понад $4 млрд.

«Тобто є «сірі» схеми, які дають можливість не завозити валюту
в країну і знижують конкурентоздатність «прозорих» компаній.
Ми, як гравець «білого» ринку, і компанії схожі з нами не

https://usm.media/flot-kernel-zabezpechue-30-eksportu-olii/
https://usm.media/flot-kernel-zabezpechue-30-eksportu-olii/
https://ukrport.org.ua/%d0%b3%d0%b5%d0%bd%d0%b4%d0%b8%d1%80%d0%b5%d0%ba%d1%82%d0%be%d1%80-%d0%ba%d0%b5%d1%80%d0%bd%d0%b5%d0%bb%d0%b0-%d0%b7%d0%b0%d0%bf%d1%80%d0%be%d0%bf%d0%be%d0%bd%d1%83%d0%b2%d0%b0%d0%b2/
https://ukrport.org.ua/%d0%b3%d0%b5%d0%bd%d0%b4%d0%b8%d1%80%d0%b5%d0%ba%d1%82%d0%be%d1%80-%d0%ba%d0%b5%d1%80%d0%bd%d0%b5%d0%bb%d0%b0-%d0%b7%d0%b0%d0%bf%d1%80%d0%be%d0%bf%d0%be%d0%bd%d1%83%d0%b2%d0%b0%d0%b2/
https://ukrport.org.ua/%d0%b3%d0%b5%d0%bd%d0%b4%d0%b8%d1%80%d0%b5%d0%ba%d1%82%d0%be%d1%80-%d0%ba%d0%b5%d1%80%d0%bd%d0%b5%d0%bb%d0%b0-%d0%b7%d0%b0%d0%bf%d1%80%d0%be%d0%bf%d0%be%d0%bd%d1%83%d0%b2%d0%b0%d0%b2/
https://forbes.ua/news/problema-na-4-mlrd-seo-kernela-osipov-proponue-mekhanizm-yak-vivesti-agroeksport-z-tini-22032024-20070
https://forbes.ua/news/problema-na-4-mlrd-seo-kernela-osipov-proponue-mekhanizm-yak-vivesti-agroeksport-z-tini-22032024-20070


можемо конкурувати з «сірим» гравцем», — зазначив Осипов.

Найбільш дієвим механізмом виведення агроекспорту з тіні – це
депозити, додав Осипов.

 «Експортер  повинен  внести  депозит  і  після  цього  робити
експорт,  тоді  буде  дуже  легка  можливість  контролювати
повернення валютної виручки і не буде корупції всередині цієї
системи», – зазначив СЕО «Кернела».

 

 

Експорт  українського  зерна
морським  транспортом
збільшується

За першу половину березня з України експортували 2,95 млн тонн
агропродукції морським транспортом. 

Згідно  з  даними  оперативної  статистики,  за  перші  15  діб
березня  з  України  було  експортовано  майже  3,4  млн  тонн
основних видів агропродукції, пише АПК-Інформ.

З них 2,95 млн тонн, або 87,3% було було відвантажено морським
транспортом.

За  результатами  лютого  частка  експорту  агропродукції  морем
склала 87%, а у січні — 86,2%.

Упродовж  останніх  двох  місяців  частка  портів  Одеси  в

https://ukrport.org.ua/%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%be%d1%80%d1%82-%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0%d1%97%d0%bd%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%be%d0%b3%d0%be-%d0%b7%d0%b5%d1%80%d0%bd%d0%b0-%d0%bc%d0%be%d1%80%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%b8%d0%bc/
https://ukrport.org.ua/%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%be%d1%80%d1%82-%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0%d1%97%d0%bd%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%be%d0%b3%d0%be-%d0%b7%d0%b5%d1%80%d0%bd%d0%b0-%d0%bc%d0%be%d1%80%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%b8%d0%bc/
https://ukrport.org.ua/%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%be%d1%80%d1%82-%d1%83%d0%ba%d1%80%d0%b0%d1%97%d0%bd%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%be%d0%b3%d0%be-%d0%b7%d0%b5%d1%80%d0%bd%d0%b0-%d0%bc%d0%be%d1%80%d1%81%d1%8c%d0%ba%d0%b8%d0%bc/
https://www.apk-inform.com/uk/news/1540413


загальному експорті українського продовольства морем перевищує
80%.

Читайте  також:  Українським  морським  коридором  пройшло
найбільше  судно.

Нагадаємо,  Україна  планує  відновити  морські  контейнерні
перевезення упродовж місяця. Як повідомив заступник міністра
інфраструктури  Юрій  Васьков,  усі  п’ять  контейнерних
терміналів  вже  готові  обробляти  контейнери,  проте
відновлюватимуть  роботу  поетапно.

https://usm.media/ukrajinsjkym-morsjkym-korydorom-projszlo-najbiljsze-sudno/
https://usm.media/ukrajinsjkym-morsjkym-korydorom-projszlo-najbiljsze-sudno/
https://usm.media/ukraina-planue-vidnoviti-morski-kontejnerni-perevezennya-uprodovzh-misyaczya/

